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Inleiding 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van het ontwerpbesluit zesde tranche Besluit uitvoering Crisis- en 
herstelwet (Chw). De leden van de VVD-fractie zijn voorstander van de 
Crisis- en herstelwet omdat deze de uitvoering van ruimtelijke projecten 
op een zorgvuldige manier versnelt. De leden van de VVD-fractie zijn ook 
een groot voorstander van flexibele bestemmingsplannen en zijn 
verheugd te zien dat dit nu ook via de Crisis- en herstelwet voortvarend 
wordt opgepakt. Genoemde leden hebben met betrekking tot het 
voorliggende ontwerpbesluit nog een aantal vragen. 

De leden van de PvdA-fractie hebben met interesse kennisgenomen van 
het ontwerpbesluit voor de zesde tranche van de Crisis- en herstelwet. In 
het kader van de ontwikkeling van de Omgevingswet zal onder werking 
van de Chw worden geëxperimenteerd met het instrument uitnodigings-
planologie. In zes gemeenten worden de komende jaren experimenten 
uitgevoerd met flexibele bestemmingsplannen. De leden van de 
PvdA-fractie zien het nut van deze experimenten in en benadrukken het 
belang van een goede evaluatie om lering te trekken bij het ontwikkelen 
van de Omgevingswet. De evaluatie van het experiment flexibele 
bestemmingsplannen gaat eind 2014 plaatsvinden, waardoor er vanaf 
inwerkingtreding van de zesde tranche van de Chw, tot het moment van 
evaluatie, minder dan twee jaar resteert. De leden van de PvdA-fractie zijn 
van mening dat deze periode erg kort is om een volledig en betrouwbaar 
beeld te verkrijgen van de werking van flexibele bestemmingsplannen. 
Ook blijven deze leden het van het grootste belang vinden dat de 
rechtsbescherming voor omwonenden en andere belanghebbenden 
gewaarborgd blijft en dat er voldoende aandacht blijft bestaan voor het 
aspect omgevingskwaliteit. In het kader van de experimenten wordt het 
mogelijk gemaakt om zonder planschade toe te passen, een bestemming 
te wijzigen indien de bouw- en gebruiksmogelijkheden vijf jaar ongebruikt 
zijn gebleven. Van deze maatregel zijn de leden van de PvdA-fractie 
voorstander. De leden van de PvdA-fractie zijn positief over de opname 
van de categorieën duurzame energie en duurzame mobiliteit in de Chw. 
Deze leden zijn tevens tevreden over de nieuwe categorie die aan de Chw 
wordt toegevoegd, waarmee er meer ruimte komt voor transformatie van 
kantoren en industriële gebouwen naar woningen. Met dit ontwerpbesluit 
voor de zesde tranche van de Chw worden twee projecten (Schiphol 
Logistics Park en ACT/A4 Zone West) onder de werking van de Chw 
geplaatst. De leden van de PvdA-fractie kunnen hiermee instemmen. De 
leden van de PvdA-fractie hebben een aantal vragen over het experiment 
met flexibele bestemmingsplannen. 

De leden van de PVV-fractie hebben kennisgenomen van het ontwerpbe-
sluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en herstelwet (zesde 
tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen van vragen. 
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De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van het voorstel en 
zijn verbaasd, opnieuw een aantal «nieuwe innovatieve projecten» (als 
bedoeld in hoofdstuk 2, afdeling 2 van de Crisis- en herstelwet) aan te 
treffen. Deze leden hebben opnieuw enkele vragen en opmerkingen. 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van het ontwerpbe-
sluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en herstelwet (zesde 
tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen van vragen. 

De leden van de D66-fractie hebben kennisgenomen van het genoemde 
ontwerpbesluit. Deze leden zijn altijd kritisch geweest over het nut en de 
noodzaak van de Crisis- en herstelwet. Liever zien de leden van de 
D66-fractie bij grote projecten een gedragen oplossing, met een 
zorgvuldige inspraak en procedure voor de milieueffectrapportage. 

De leden van de ChristenUnie-fractie hebben kennisgenomen van het 
ontwerpbesluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en 
herstelwet (zesde tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen 
van vragen. 

De leden van de GroenLinks-fractie hebben kennisgenomen van het 
ontwerpbesluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en 
herstelwet (zesde tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen 
van vragen. 

De leden van de SGP-fractie hebben kennisgenomen van het ontwerpbe-
sluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en herstelwet (zesde 
tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen van vragen. 

De leden van de Partij voor de Dieren-fractie hebben kennisgenomen van 
het ontwerpbesluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en 
herstelwet (zesde tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen 
van vragen. 

De leden van de 50PLUS-fractie hebben kennisgenomen van het ontwerp-
besluit tot wijziging van het Besluit uitvoering Crisis- en herstelwet (zesde 
tranche) en hebben thans geen behoefte aan het stellen van vragen. 

Algemeen 

De leden van de D66-fractie vragen voor alle nieuwe projecten onder de 
artikelen I en II naar de motivering van het toevoegen van de genoemde 
projecten aan de werkingssfeer van de Crisis- en herstelwet. Kan de 
minister per project toelichten hoe het onder het regime van de Crisis-en 
herstelwet brengen van de projecten zal bijdragen aan de doelen van de 
Crisis- en herstelwet? 

Artikel 7a 

De leden van de VVD-fractie constateren dat het afwijken van de Besluit 
ruimtelijke ordening artikelen en artikel 3.1, eerste lid, Wet ruimtelijke 
ontwikkeling, tot gevolg kan hebben dat de bestemmingsplannen niet op 
www.ruimtelijkeplannen.nl kunnen worden geplaatst. De leden van de 
VVD-fractie vragen of het mogelijk is om deze site aan te passen, zodat 
flexibele en andere vooruitstrevende bestemmingsplanvormen wel op 
deze site kunnen worden geplaatst. Zo ja, wat kost dat en is de minister 
voornemens dit te regelen? Zo nee, waarom is dat niet mogelijk? 
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De leden van de VVD-fractie vragen of de minister nog extra inspanningen 
kan doen om gemeenten te bewegen ook echt flexibele en globale 
bestemmingsplannen vast te laten stellen. Deze leden zijn van mening dat 
dit wellicht via een begeleidings- en voorlichtingstraject voor gemeente-
lijke ambtenaren in overleg met de Vereniging voor Nederlandse 
Gemeenten (VNG) kan gebeuren. Dat zal de bouwsector en de economie 
zeker ook stimuleren. Deze leden vragen hoe de minister hier tegenover 
staat 

De leden van de PvdA-fractie vragen of de intentie bestaat om in een later 
stadium meer gemeenten, onder werking van de Chw, deel te laten 
nemen aan het experiment met flexibele bestemmingsplannen. 

De leden van de PvdA-fractie vragen of het mogelijk is dat aan het 
experiment deelnemende gemeenten, die door het buiten werking stellen 
van art. 6.12 van de Wet ruimtelijke ontwikkeling geen exploitatieplannen 
hoeven op te stellen, worden geconfronteerd met onbeheersbare 
financiële risico’s in hun grondexploitatie. 

De leden van de PvdA-fractie constateren dat in het kader van de 
uitnodigingsplanologie de aan het experiment deelnemende gemeenten 
ervoor kiezen om bovenplanse voorzieningen zelf te bekostigen, in plaats 
van deze kosten via de grondexploitatie af te wentelen op de initiatief-
nemers. Deze leden vragen of deze werkwijze geen impliciete subsidie aan 
ontwikkelaars is en mogelijk conflicterend kan zijn met de Europese 
regelgeving rondom staatssteun. 

De leden van de PvdA-fractie vragen hoe de minister de rechtszekerheid 
voor omwonenden en andere belanghebbenden in de flexibele bestem-
mingsplannen voldoende zal waarborgen. 

De leden van de PvdA-fractie vragen hoe er zorg voor wordt gedragen dat 
het aspect omgevingskwaliteit wordt gewaarborgd in de flexibele 
bestemmingsplannen. 

Voor de leden van de SP-fractie is het onduidelijk wat er de meerwaarde 
van is om Platform 31 (fusie tussen KEI, Nicis Institute, Nirov en SEV) aan 
dit experiment toe te voegen. Het verzoek tot opnemen in een nieuwe 
tranche van de Crisis- en herstelwet (Chw) moet immers naar mening van 
de leden van de SP-fractie nadrukkelijk uitgaan van en gebeuren onder 
verantwoordelijkheid van de aanvragende gemeente. Kan de minister 
toelichten waaruit de rol en (mogelijke) meerwaarde van Platform 31 zal 
bestaan? De leden van de SP-fractie vragen op welke wijze en met welke 
redenen gekomen is tot de keuze van de zes gemeenten (Amsterdam, 
Beuningen, Den Helder, Maastricht, Overbetuwe en Tynaarlo) voor dit 
experiment. 

De leden van de SP-fractie vragen wat zij zich voor moeten stellen bij «het 
gebruik van ruimte reguleren volgens het principe «alles mag, tenzij...»». 
Voor deze leden is het onduidelijk of hierbij afgeweken mag worden van 
alle eerder gestelde bouw-, milieu, en gezondheidsregels, alsmede de 
zaken genoemd onder artikel 2.3, lid 5. Volgens deze leden zou er 
tenminste uit moeten worden gegaan van een absolute ondergrens van 
bijvoorbeeld veiligheids-, milieu en gezondheidsregels. De leden van de 
SP-fractie zouden hieromtrent dan ook graag een uitgebreide uitleg van 
de minister ontvangen. Daarbij zou eveneens ingegaan moeten worden 
op de controlerende en handhavende rol vanuit de diverse ministeries en 
provincies. 
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De leden van de SP-fractie vragen op welke wijze bewoners en betrok-
kenen een plaats hebben binnen de hypothese waarin ervan wordt 
uitgegaan dat flexibiliteit leidt tot meer transparantie en minder regels, 
tijd en kosten. In het voorliggende voorstel worden immers slechts de 
initiatiefnemer en de gemeente genoemd. Volgens deze leden wordt er 
voorbij gegaan aan de rol van (betrokken) burgers en eventueel eerder 
vastgestelde visies als door de provincie(s). Op welke wijze kunnen 
betrokkenen nog duidelijk maken dat bepaalde keuzes hen echt te ver 
gaan, gezien het feit dat beroepsprocedures onder de Chw niet mogelijk 
zijn? 

De leden van de SP-fractie constateren dat het onduidelijk is waarom er 
wordt gekozen voor deze wijze van verregaand en mateloos experimen-
teren. Naar de mening van deze leden wordt immers uitgegaan van twee 
(waarschijnlijk) tegenstrijdige behoeften; de behoefte van gemeenten om 
door middel van «vastzittende regels» te komen tot projectontwikkeling 
tegenover de behoefte van de minister om kennis op te doen ten behoeve 
van het ontwikkelen van een nieuwe visie op het Omgevingsrecht. Naar 
de mening van deze leden wordt door de voorliggende keuze volstrekt 
voorbij gegaan aan het feit dat de wederzijdse behoeften elkaar niet 
verdragen. 

De leden van de SP-fractie vragen waarom er voor wordt gekozen om af 
te wijken (met uitzondering van artikel 3.1, eerste lid en artikel 3.7, vierde 
lid) van de verplichting ex artikel 6.12 eerste lid, tot het vaststellen van een 
exploitatieplan. Gesteld wordt dat er zo door de gemeente gekozen kan 
worden om bovenplanse voorzieningen zelf te bekostigen in plaats van 
deze af te wentelen op initiatiefnemers. De leden van de SP-fractie zijn van 
mening dat de gemeente daar nu (zonder deze afwijking) ook al voor kan 
kiezen door deze bekostiging simpelweg op te (laten) nemen in het 
exploitatieplan. Deze leden vragen hierover een uitgebreide reactie van de 
minister. 

De leden van de SP-fractie zijn blij met het voorstel om in afwijking van 
artikel 6.1, tweede lid, het recht op planschade te kunnen laten vervallen 
bij planologische bouw- en gebruiksmogelijkheden die tenminste vijf jaar 
ongebruikt zijn gebleven. Wel hebben deze leden behoefte aan uitleg. 
Waarom wordt er bij dit punt juist voor gekozen om dit op te nemen in de 
Chw, in plaats van te komen tot reguliere landelijke wetgeving? Een van 
de redenen waarom gemeenten in het hele land terughoudend zijn met 
het schrappen van ongebruikte bestemmingen is immers diezelfde 
mogelijkheid tot planschade door ontwikkelaars. Genoemde leden vragen 
hier ook een reactie op van de minister. 

De leden van de SP-fractie hebben met ongeloof kennisgenomen van het 
experiment te onderzoeken of het mogelijk is zonder bestemmingen te 
werken. In het ontwerpbesluit wordt gesteld dat er wel met regels en een 
verbeelding wordt gewerkt. Voor de leden van de SP-fractie blijft het 
onduidelijk wat men zich daarbij kan of moet voorstellen. In de regels zal, 
in tegenstelling tot in de (meeste) huidige bestemmingsplannen, niet 
worden aangegeven welke bouw- en gebruiksmogelijkheden het plan 
biedt. Deze leden vragen zich af wat deze insteek toevoegt aan de zo 
gepropagandeerde transparantie. Ook is onduidelijk wat de invloeden zijn 
van deze keuzes op de omliggende gebieden en de in de toekomst 
beschermde gebieden zoals de (Rijks) Beschermde stadsgezichten en 
Natura 2000. 

De leden van de SP-fractie ontvangen graag een uitgebreide reactie op het 
voornemen om aan de betreffende gemeenteraden over te laten van 
welke artikelen met een plan wordt afgeweken. De leden van de SP-fractie 
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vragen zich af door wie de gemeenten worden gecontroleerd en wie haar 
inwoners beschermd. Op welke wijze is de minister verantwoordelijk bij 
gemeentelijk wanbeheer of gemeentelijke willekeur? Op welke wijze gaat 
voorkomen worden dat Nederland een lappendeken wordt van per stad 
afwijkende milieu, gezondheids- en veiligheidsregels? 

De leden van de SP-fractie zijn verwonderd over het feit dat het voormalig 
bedrijventerrein Cruqiusgebied in Amsterdam wordt toegevoegd aan de 
Crisis- en herstelwet. Nu de in 2007 opgestelde visie in de huidige situatie 
niet langer houdbaar is vanwege het grote financiële risico dat de 
gemeente loopt, kan immers door de gemeente overgegaan worden tot 
het opstellen van een nieuw bestemmingsplan. Deze leden vragen wat de 
reden is dat dit gebied is toegevoegd aan de Chw. 

De leden van de SP-fractie zijn verbaasd over de summiere omschrijving 
van de ontwikkelingsplannen van het gebied van Laan 1945 in Beuningen. 
Navraag heeft deze leden geleerd dat er gesproken wordt over een 
multifunctioneel activiteitencentrum. De gemeentelijke structuurvisie 
spreekt over een gebouw met een nieuwbouwlocatie voor een basis-
school, renovatie van de sporthal en ruimte voor dorpshuisactiviteiten. De 
gemeente Beuningen staat onder begrotingstoezicht van de provincie 
Gelderland. Naar de mening van deze leden lijken de problemen om te 
komen tot invulling van dit gebied eerder gelegen in het feit dat de 
financiering niet rond komt, dan in de belemmerende wetten en regels. 
Deze leden zijn dan ook benieuwd wat de redenen zijn geweest dit project 
toe te voegen aan de zesde tranche. 

De leden van de SP-fractie vragen om een overzicht van welke andere 
mogelijkheden de gemeente Den Helder heeft tot het verwezenlijken van 
haar plannen voor het bestaand gebied dat te maken heeft met leegstand, 
naast het opnemen ervan in de Chw. Daarnaast zouden deze leden graag 
een onderbouwing ontvangen waarom er, gezien deze mogelijkheden, 
toch tot opname binnen de Chw is overgegaan. 

Wat betreft de Overbetuwe en Tynaarlo, de leden van de SP-fractie zouden 
graag een omschrijving ontvangen wat bedoeld wordt met «gebouwen en 
percelen zonder strikt omschreven kwaliteitsbepalingen». Moeten de 
woningen voldoen aan de voorschriften voor bestaande bouw? Zo ja, wat 
voegt dit experiment toe? Daarnaast ontvangen deze leden graag een 
onderbouwing waarom de plannen voor Tynaarlo worden opgenomen in 
de zesde tranche van de Chw. Kan de minister aangegeven waarom de 
gemeente nu geen gebruik zou kunnen maken van een uitnodigingsplano-
logie, waarbij een gemeente de stedenbouwkundige structuurvisie 
vaststelt en de invulling daarna zo veel mogelijk overlaat aan ontwikke-
laars en particuliere bouwers? 

De leden van de SP-fractie vragen nogmaals om uitleg waarom het 
project Assen onder de Chw is aangewezen als lokaal project met 
nationale betekenis. Waaruit bestaat deze nationale betekenis? Hoe 
verhoudt zich de benaming in deze zesde tranche «project met nationale 
betekenis» tot de eerdere benaming «gebiedsontwikkeling met nationale 
uitstraling» waarvan bij de beantwoording op vragen in de derde tranche 
is besloten dat de bepaling voortaan zou zijn: «overige ruimtelijke 
projecten»? Waarom is het niet mogelijk om door middel van splitsing van 
het plan in fasen, met twee achtereenvolgende bestemmingsplannen, de 
bovenplanse voorzieningen, zoals infrastructuur, groen en duurzame 
energie, ten laste te brengen van het hele plan? Hoe werden dit soort 
zaken voor het instellen van de Chw geregeld? 
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De leden van de D66-fractie vragen wat de minister precies verstaat onder 
het «los» laten van de regels. Kan de minister het begrip «los» in dit 
verband nader toelichten? Ook vragen de leden van de D66-fractie wat de 
minister bedoelt met het principe «alles mag, tenzij...», zoals dat wordt 
gebruikt in het voorliggende besluit. Kan de minister uitleg geven over 
wat bedoelt wordt met dit principe, en in het bijzonder wat er wordt 
verstaan onder «tenzij», en wanneer dit principe dus van kracht is? 

De leden van de D66-fractie vragen of de minister per gebied en gemeente 
die op dit moment onderdeel uitmaken van experiment Platform 31 kan 
toelichten hoe de plannen zich verhouden tot de belangen van 
omwonenden. Hebben deze omwonenden inspraak op het gebruik van de 
ruimte? 

De leden van de D66-fractie vragen ten aanzien van het voormalig 
bedrijventerrein Cruqiusgebied in Amsterdam wat er wordt verstaan 
onder het stellen van «minimale eisen» aan initiatiefnemers. Kan de 
minister het begrip «minimale eisen» nader toelichten? 

De leden van de D66-fractie vragen ten aanzien van het gebied van Laan 
1945 te Beuningen wat er wordt verstaan onder «planologische flexibi-
liteit». Kan de minister het begrip «planologische flexibiliteit» nader 
toelichten? 

De leden van de D66-fractie vragen ten aanzien van het bestaand gebied 
dat te maken heeft met leegstand in Den Helder of de minister kan 
aangeven welke «andere functies» er allemaal worden toegestaan, naast 
wonen, en welke procedures daarbij niet hoeven te worden gevolgd. 

De leden van de D66-fractie vragen ten aanzien van het voormalig 
NAVO-terrein in Maastricht dat op zoek is naar een nieuwe bestemming 
wat de consequenties zijn als planschade niet kan worden voorkomen. 

De leden van de D66-fractie vragen ten aanzien van de zoektocht naar 
nieuwe planvormen bij de actualisatie van bestaande bestemmings-
plannen in Overbetuwe welke «strikt omschreven kwaliteitsbepalingen» 
hier worden losgelaten. 

Evaluatie vanaf 2014 

De leden van de VVD-fractie lezen dat het experiment flexibele bestem-
mingsplannen vanaf eind 2014 zal worden geëvalueerd. In de nota van 
toelichting staat een aantal vragen hierover. Deze leden vragen of er voor 
de evaluatie ook doelstellingen zijn die gehaald moeten worden en of er 
streefwaarden zijn op basis waarvan de evaluatie kan worden gedaan. 

De leden van de PvdA-fractie vragen of de periode tot het evaluatie-
moment in 2014 niet te kort is om een volledig en betrouwbaar beeld, wat 
bruikbaar is voor de ontwikkeling van de Omgevingswet, van de werking 
van flexibele bestemmingsplannen te krijgen. 

De leden van de PvdA-fractie vragen of in de evaluatie van het experiment 
flexibele bestemmingsplannen, ook de aspecten «rechtszekerheid voor 
omwonenden en andere belanghebbenden» en «omgevingskwaliteit» 
worden opgenomen. 

De leden van de SP-fractie vragen of een evaluatie vanaf eind 2014 recht 
zal doen aan de gestelde vragen; de zesde tranche is dan krap twee jaar in 
werking. Deze leden zijn van mening dat bijvoorbeeld vragen zoals of een 
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flexibel bestemmingsplan zal leiden tot een meer geleidelijke gebiedsont-
wikkeling, dan zeker (nog) niet volledig te beantwoorden zullen zijn. 

De leden van de D66-fractie vragen de minister om meer duidelijkheid te 
verschaffen over het experiment Platform 31. Wat zijn de concrete 
doelstellingen? Welke resultaten worden beoogd? Wie ziet er toe op de 
voortgang van dit experiment? Wordt er verantwoording afgelegd over de 
genomen besluiten? 

De leden van de D66-fractie vragen wat er wordt gedaan met de evaluatie 
eind 2014. Worden hier conclusies aan verbonden? Kan de minister 
toelichten wanneer dit experiment als succesvol moet worden beschouwd 
en wat redenen zijn om met experiment Platform 31 door te gaan, dan wel 
te stoppen? 

Artikel 7b 

De leden van de PvdA-fractie hebben begrip voor het verlengen van de 
wettelijke geldigheidstermijn van twee bestemmingsplannen in de 
gemeenten Assen en Katwijk naar twintig jaar. Deze leden vragen of het 
de betreffende gemeenten voldoende duidelijk is dat het verlengen van de 
wettelijke geldigheidstermijn van de genoemde bestemmingsplannen tot 
twintig jaar ook nadelen (het verlies van flexibiliteit) kan hebben. 

De leden van de SP-fractie vragen hoe het voornemen om de geldigheids-
termijn voor bestemmingsplannen te verlengen tot twintig jaar, zich 
verhoudt met het eerder in de derde tranche genomen besluit om bij 
gebiedsontwikkelingsplannen maximaal tien jaar te mogen afwijken van 
de milieunormen (32 127, nr. 155 pagina 10). In de beantwoording stelt de 
minister immers: «Naar mijn mening bieden de gebiedontwikkelings-
plannen die moeten worden opgesteld om uiteindelijk, als dat noodza-
kelijk is, maximaal tien jaar te mogen afwijken van milieunormen de 
borging van de wettelijke normen in ontwikkelingsgebieden. De rechter 
zal naar verwachting zeer nauwkeurig toetsen op de haalbaarheid van de 
maatregelen die er toe leiden dat de landelijke normen na maximaal tien 
jaar worden gehaald. Het gebiedsontwikkelingsplan is een raadsbesluit 
dat dat de procedure van 3.4. Awb volgt. Het gebiedsontwikkelingsplan 
wordt toegevoegd aan het bestemmingsplan. Het heeft daarmee ook de 
status van het bestemmingsplan». De leden van de SP-fractie ontvangen 
graag een reactie van de minister op het voornemen van de flexibele 
bestemmingsplannen in relatie tot de hierboven geciteerde beant-
woording. 

Artikel II 

De leden van de VVD-fractie vragen waarom bij nieuwe categorieën 
(duurzame mobiliteit) alleen wordt uitgegaan van elektrische laadstations 
en tankstations voor waterstof. Betekent dit dat alle andere vormen van 
brandstof voor voertuigen hier niet onder vallen? Waarom valt bijvoor-
beeld Liquid Natural Gas (LNG) hier niet onder? 

De leden van de SP-fractie vragen wat er precies wordt bedoeld met de 
zin: «geen toepassing geven aan de regeling inzake vaste verandermo-
menten en de invoeringstermijn van drie maanden». 

De leden van de D66-fractie vragen de minister uitleg te geven over de 
aanvulling van categorie 1 (duurzame energie). Het is de leden van de 
D66-fractie niet duidelijk waarom er wordt gekozen om de duurzame 
energie technologieën die onder het Besluit Stimulering Duurzame 
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Energieproductie vallen toe te voegen aan de Crisis- en herstelwet. Draagt 
dit bij aan het doel van de Crisis- en herstelwet? 

De leden van de D66-fractie vragen de minister uitleg te geven over de 
toevoeging van categorie 11 (duurzame mobiliteit). Draagt de toevoeging 
van deze categorie bij aan het doel van de Crisis- en herstelwet? Kan de 
minister toelichten of met de toevoeging van deze categorie wel 
voldoende oog is voor de milieueffecten van aanleg en uitbreiding van 
elektrische snel-laadstations en tankstations? Kan de minister toelichten of 
met de toevoeging van deze categorie de bestaande regelgeving over 
externe veiligheid in acht wordt genomen, met name met het oog op de 
risico’s die vervoer en opslag van waterstof met zich meebrengen?
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